

# 向着自由贸易港迈进

## Heading For The Free Trade Port

海口综合保税区（前身海口保税区）是海南唯一的综合保税区及2个海关特殊监管区域之一，是目前海南开放层次最高、外向经济集聚度较强的园区，也是海南全岛建设自由贸易试验区和逐步探索、稳步推进中国特色自由贸易港建设的重要园区。

The Haikou Integrated Free Trade Zone (HKIFTZ, formerly known as the Haikou Bonded Zone) is Hainan's only comprehensive bonded zone and one of the two special customs supervision areas. Thanks to its highest degree of economic openness and largest build-up of foreign businesses within Hainan, the Zone acts as a premier component for the current Hainan Pilot Free Trade Zone and Hainan Free Trade Port with Chinese characteristics to be implemented soon.

### 区位优势

海口综合保税区，位于海口市西部相邻的老城经济开发区内，紧邻国家一类口岸—马村港，距秀英港30公里，距环岛高速5公里，15公里范围内有海口、老城、福山3个高铁站，海陆空交通便捷，区位优势明显。面积1.93平方公里，园区内道路、水电等基础设施完善，实现“五通一平”，建设5G智慧园区。

### Ideal Location

Located in the Laocheng Economic Development Area, the HKIFTZ lies west to Haikou City. Highly convenient and readily accessible via a complete network of modern (ocean, land, and air) transport systems, the Zone provides an ideal location for an international business hub. Adjacent to Macun Port (national first-tier port), HKIFTZ is 30km fro

m Xiuying Port; 5km from the Haikou Expressway; and, less than 15km from the three high speed rail stations within its reach. Covering 1.93 km<sup>2</sup>, the HKIFTZ is well equipped with the “five infrastructure connections” (roads, water and sewer, electricity, communications, and gas) and one entire level ground ready for starting construction. Furthermore, the planning and building of a 5G “Smart Zone” is underway.

### **产业优势**

海口综合保税区以打造具有全球影响力和竞争力的加工制造中心、研发设计中心、物流分拨中心、检测维修中心和销售服务中心为目标，利用国际国内两个市场、两种资源，大力发展保税加工制造、保税物流、跨境电商、整车进口、现代金融、保税文化、研发设计、检测维修等产业，支持和鼓励新技术、新产业、新业态、新模式发展。

### **Industry Advantages**

The Haikou Integrated Free Trade Zone aims to build Five Centers with global influence and competitiveness, to wit: a processing and manufacturing center, a R&D and design center, a logistics distribution center, an inspection and maintenance center, and a sales & service center. Utilizing the resources from both domestic and international markets, the Zone will vigorously develop industries in fields such as processing, manufacturing, logistics, cross-border e-commerce, parallel vehicles import, modern finance, international artworks exhibition and auction, R&D and design, testing and maintenance.

### **政策优势**

- (一) 区内货物，按不同的贸易方式享受保税、免税、退税政策；
- (二) 国内其它自由贸易区关于促进贸易的选择性征

收关税，以及其他相关进出口税收等政策，均可在区内复制；

（三）省、市相关产业发展的政策区内均可享受；

（四）对带动性强、辐射面宽、投资额大的项目，实行“一企一策”的政策扶持；

（五）园区出台相关产业发展政策：《关于加快推进融资租赁业发展的措施》《关于进口红酒冷链仓储补贴暂行规定》《关于促进海口综合保税区跨境电商业务发展的若干措施》《关于促进钻石贸易发展的若干措施》；

（六）区内企业享受增值税一般纳税人资格；艺术品以“旅客携带”入区、“信用担保”出区；进口商品“先入区后检测”“抽样即放行”；实施跨境电商线上线下融合；获准设立首批 20 号胶保税期货交割仓。

### **Policy Advantages**

(1) In accordance with their types of trade, goods shall enjoy policies such as being bonded, tax exemption, and tax refunds;

(2) Preferential policies on selective tariffs (tariffs on goods to be sold to the domestic market could be chosen from either a components/raw materials tariff or a final product tariff) and the promotion of international trade can be adopted in the Zone.

(3) The various industrial policies issued by Hainan Province and Haikou City can be implemented in the Zone.

(4) Based on associated outcomes (such as revenue, taxation, and employment) which it will generate, the “one company, one policy” system can be employed.

(5) Within the Zone, we have favorable policies to encourage industries such as finance and leasing, cold chain logistics for imported wine, cross-border e-

commerce and the diamond trade.

(6) Enterprises in the HKIFTZ can enjoy the benefits of ordinary taxpayer VAT qualification; works of art may be carried into the zone by 'tourists', and taken out with 'credit guarantees' in bonded status. Imported goods can enter the Zone first and then receive testing, exit the Zone upon sampling. The integration of online and offline cross-border e-commerce, combined with the newly approved TSR 20 Futures Designated Delivery Warehouse, further showcase the innovation and vitality of the Zone.

### 服务优势

(一) 建设项目采用极简审批，区内用地直接转让，实行阶梯地价；

(二) 设立企业服务中心，“办事不出区”；

(三) 各类商事主体可随时随地通过“海南e登记”平台办理登记注册；

(四) 园区与多家银行密切联系，可为企业提供优质的金融服务，企业可设立海南自由贸易账户（FT账户）。

### Service Advantages

(1) Construction projects within the Zone require minimal approval. The land can be purchased directly with a ladder type price scheme.

(2) Single-window services(including the Customs, taxation services) are provided for in-zone enterprises.

(3) Online business registration services are available on "Hainan E-Registration" Platform.

(4) Enterprises in the Zone enjoy high-quality financial services and can set up Hainan Free Trade Account(not available elsewhere in this country except in Shanghai).

### 招商方向

(一) 低碳制造

国际品牌商品保税加工制造；新技术、新能源、新材料等高新技术和高附加值的加工和再制造；生产线、零部

件、配件制造；其他符合海南产业发展的低碳制造。

#### (二) 研发设计、检测维修

生物医药和医疗设备的研发。高技术、高附加值、符合环保要求的保税检测和全球维修业务。第三方检验检测认证机构在区内开展进出口检验认证服务。

#### (三) 国际商品仓储交易

依托保税政策，开展国际商品大宗仓储、展示交易、期货交割、转口贸易、冷链物流等业务。

#### (四) 跨境电商

依托海口跨境电商综合试验区的政策优势，开展跨境电商进出口业务，鼓励创新跨境电商新模式新品类。

#### (五) 汽车平行进口

依托汽车平行进口试点政策以及海口港区汽车整车进口口岸，开展进口汽车保税存储、展示、交易等业务。

#### (六) 文化保税

在园区设立国际文化艺术品交易场所，开展面向全球的保税文化艺术品存储、展示、拍卖、交易业务。

#### (七) 租赁、服务外包

进出口飞机、船舶和海洋工程结构物等大型设备融资租赁业务。软件测试、文化创意等国际服务外包。

### **Investment Guidelines**

#### **(1) Low Carbon Manufacturing**

Brand name international goods; high-tech and high-value added products; production line and accessories; other types of low carbon manufacturing that comply with Hainan's industrial development.

#### **(2) R&D and Design, Testing and Maintenance**

Biotechnology related medicine and medical equipment ; testing and global maintenance; third-party inspection and testing organization.

#### **(3) International Commodity Warehousing and Logistics**

Bulk commodities, display and transactions, futures delivery, entrepot trade, cold chain logistics and other

services.

(4) Cross Border E-Commerce

With the approval of Haikou Cross Border E-Commerce Pilot Zone focusing on B2B2C and B2C, promoting international trade.

(5) Parallel Vehicles Import

Pilot policy for parallel vehicles import including vehicles storage, display and transaction.

(6) International Artworks Exhibition and Auction

Storage, display, auction, and trade for international artworks.(no tariff within the Zone)

(7) Financial Leasing and Outsourcing Services

Financial leasing for importing large equipment including aircraft, ships and maritime engineering facilities; International service outsourcing on software and culturally creative products.

联系我们  
Contact Us



地址：海南省老城经济开发区南一环路 69 号

电话：0898-67204908、67204907

传真：0898-67204908

网址：<http://ftz.haikou.gov.cn>

Address: No.69, Nanyihuan Rd, Laocheng Economic  
Development Zone, Hainan, PRC

Phone: +86(898)6720-4908, +86(898)6720-4907

Fax: +86(898)6720-4908

Website: <http://ftz.haikou.gov.cn>